



## Referat fra formandsmøde den 10. januar 2004

**Mødt:** Charlotte Frost (Thisted), Erik Ravn (Randers), Hanne Lauridsen (Viborg), Anita Sønderholm (Århus), Ole Poulsen (Odder), Bo Rasmussen (Galten), Frithjof Læno (Grenaa), Dan Hansen (Silkeborg), Lars Sønderholm, Jørgen Weinkouff, Niels Jørgen Pedersen.

### Dagsorden:

1. Valg af ordstyrer.
2. Godkendelse af referat fra d. 20. november 2003.
3. Indstilling af kåringsmand.
4. Økonomi
  - a. Områdekontingent.
  - b. Betaling vedr. formandsjulefrokost.
5. Forslag.
6. Tilrettelægger – Patruljeklassen.
7. Overdommer – Patruljeklasse + kriminal/vinderklasse.
8. Uddannelser.
  - a. Instruktør 1 – datoer.
  - b. Instruktør 2 – datoer
  - c. Hvalpeinspiration.
  - d. Dommerrepetitionskursus.
  - e. Dommerkursus
9. PH-nyt.
10. Stafford share terrier.
11. Næste møde.
12. Eventuelt.

### Ad 1.

Dan Hansen foreslået og valgt.

### Ad 2.

Referater lægges på nettet efter en uge fra udsendelse, såfremt der ikke har været indsigelser.

Pkt. 7 i referatet kan ikke godkendes af Bo Rasmussen som fandt at formulering og dækning ikke var korrekt.

Referatet i øvrigt godkendt.

### Ad 3.

Niels Jørgen Pedersen genindstilles som områdets kåringsmand.

Niels Jørgen gennemgik årets kåringer resultatmæssigt. Og nævnte hvor der øvelsesmæssigt især havde været problemer. Områdets dumpeprocent er 47,8 hvilket er alt for højt. På landsplan er dumpeprocenten 35,3. Alle forhåndsbestilte kåringer er derfor aflyst, alle skal genbestilles.

Der er umiddelbart ingen ændringer på vej i kåringsprogrammet. Der er dog kræfter der arbejder på en generel ændring af konkurrenceprogrammets øvelse 11. Dette kan måske få indflydelse på kåringsprogrammet.

Niels Jørgen fortalte om forskellige undersøgelser vedr. øvelsen. Figuranter, underlag, opvarmning, afkobling, samt antallet af stop har stor betydning for risikoen for skader. Skaderne kan opstå i kombination med andre ting hunden foretager sig som f.eks. at springe op ad hegnet i hundegården og ud og ind af en bil osv.

### Ad 4.

- a) Områdekontingentet for 2004 fastsat til kr. 50,- for aktive medlemmer.
- b) Betaling vedr. julefrokosten modregnes i næste udbetaling for PH-nyt.

### Ad 5.

Vedr. forslag til facitliste indsendt fra Område 2 til hovedbestyrelsen, (*se referat af 180903 og 120603- ref. bem.*). Niels Jørgen Pedersen orienterede om at der er bred enighed om at det er en god idé. Vil blive diskuteret på dommerseminaret i Sandbjerg. Hovedbestyrelsen har bedt dommer- og programudvalget om at arbejde med emnet.

# Dansk Politihundeforening

Område 2



## Ad 6.

Tilrettelægger for DM-udtagelsen i Patuljeklassen er Hanne Lauridsen.

## Ad 7.

Overdommere:

Patuljeklassen, Ole Poulsen  
Kriminal- og vinderklasse, Jørgen Weinkouff.

## Ad 8.

- Instruktør 1 afholdes: 5. og 19. juni + 14. og 28. august. Tilmelding og betaling til Erik Ravn senest en måned før kursusstart. Til indbetaling kan "Hampen" kontoen benyttes.
- Instruktør 2, gerningssted og spor afholdes først i marts. De endelige datoer udsendes af Lars Sønderholm.
- Hvalpeinspiration – datoer fremkommer senere.
- Dommerrepetition afholdes den 1. maj. Indbydelse udsendes til lokalformændene.
- Dommerkursus er ikke fastlagt endnu, men afholdes til efteråret.
- Figurantkursus afvikles 15. og 16. maj.

## Ad 9.

Firmaet der udgiver PH-nyt er solgt. Ny kontrakt skal under alle omstændigheder forhandles i løbet af i år. Ole Poulsen og Annette Bach udpeget til at forestå forhandlingerne. Ole kontakter den nye ejer og Annette Bach.

## Ad 10.

Lars Sønderholm har fra hovedbestyrelsen modtaget besked om at racen Staffordshire bull terrier ikke må trænes i Politihundeforeningen. Dette gælder både på kurser og til konkurrencer. Liste over godkendte racer vil fremkomme i Politihunden.

Niels Jørgen Pedersen gjorde opmærksom på at forbudet mod træning af hunde uden hale ikke gælder for hunde der er født uden hale. Dette skal fremgå af stambogen

## Ad 11.

Næste møde afholdes på Randers Politigård den 11. marts kl. 18.00.

## Ad 12.

På foranledning af en henvendelse fra Anita Sønderholm blev det oplyst at hovedbestyrelsen ikke økonomisk støtter arrangementer i områderne, som f.eks. fællestræningen i Hampen.

Der vil dog i hovedbestyrelsen blive arbejdet på et forslag om støtte til arrangementer. Støtten forventes at være afhængig af antal medlemmer. Repræsentantskabet skal i givet fald godkende beløbsstørrelsen.

Anita efterlyste instruktør-frivillige til fællestræningen i Hampen.

Jørgen Weinkouff sikrede sig at vinderklassen som sædvanligt vil blive inviteret til at deltage ved oprykningsskonkurrencerne.

Jørgen Weinkouff havde indtryk af at medlemsflytningen mellem afdelingerne er ved at eskalere. Mente det ville være en fordel i stedet at tilbyde lokalmedlemskaber. Debatten viste dog at dette sker i en vis udstrækning, men også at flytning trods alt er bedre end udmeldelser. Lars Sønderholm opfordrede til større kommunikation mellem formændene i forbindelse med medlemsflytninger.

Lars Sønderholm orienterede om at området havde modtaget takkeskrivelse fra hovedbestyrelsen, for den udsatte præmie ved DM.

Arbejdsudvalgene har indkaldt til møde i februar for områdeledere og repræsentanter i både sektion 1 og 2. På mødet skal bl.a. diskuteres udtagelse af dommere og figuranter til DM.

Niels Jørgen Pedersen nævnte at der vil ske en opstramning vedr. folks opførsel under DM.

Hanne Lauridsen bemærkede at den opstramning der var sket her i området var med godt resultat.

# Dansk Politihundeforening

## Område 2



Ole Poulsen spurgte om nogle havde kendskab til, hvor man kan henvende sig for at få trykt klistermærker m.m. i små oplag. Bo Rasmussen og Dan Hansen undersøger mulighederne.

Charlotte Frost spurgte hvordan det var gået med idéen om områdedragter. Idéen gik i sig selv igen.

Dan Hansen har uofficielt hørt at Herning afdeling er ved at lukke. Områdeformanden undersøger nærmere. Charlotte Frost var også bekymret for Morsø afdeling. Nogle medlemmer er flyttet til Thisted. Hanne Lauridsen havde hørt at der skulle være nogle Morsø-medlemmer der træner selvstændigt i Skive.

Lars Sønderholm spurgte om referentens muligheder for at deltage i kommende møder. Referenten er til rådighed i den udstrækning hans nye arbejde tillader det.

Dan Hansen spurgte hvad konsekvens det vil have, hvis en generalforsamling ikke kan vælge en formand. Dette vil resultere i indkaldelse til en ekstraordinær generalforsamling jævnfør gældende vedtægter.

Anita Sønderholm mindede om at dagens middag var fastsat til kl. 19.00

*Referent*

*Søren B. Sørensen*